
Strona 1 z 14 
 

Protokół nr LI/2022  
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 31 marca 2022 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – radca prawny, 
- Jadwiga Janiak – Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Rozwoju, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Monika Pawłowska – inspektor UG Stare Miasto, 
- Justyna Tomczak – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LI sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:03. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Otwieram obrady LI sesji Rady Gminy, którą zwo-
łałam na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Witam 
Wójta Gminy Stare Miasto – Pana Dariusza Puchałę, Wicewójta – Pana Janusza Frysiaka, Witam Skarb-
nika Gminy – Panią Jolantę Sobczak, Sekretarza Gminy – Panią Luizę Kędracką. Witam Wysoką Radę, 
Witam Sołtysów, kierowników jednostek, pracowników Urzędu Gminy. Witam prawnika Pana Janiaka.   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Na 15 radnych obecnych jest radnych 14. Nieobecny jest Pan Radny Lewandowski. Rada to obecność 
została potwierdzona podpisem na liście obecności. Rada … Obecnych jest 15 Radnych, poproszę Pana 
Radnego o podpisanie listy. Spełniamy wymagane quorum. Rada może podejmować decyzje, są one 
prawomocne.  
  
2. Przedstawienie porządku obrad LI sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Stare Miasto na lata 2022-
2023, 



Strona 2 z 14 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto oraz udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości wpisanej 
do rejestru zabytków, 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto, 

• w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

• w sprawie przedłużenia umowy o partnerstwie pomiędzy Gminą Stare Miasto  
a Rejonem Solecznickim, 

• w sprawie przedłużenia umowy o partnerstwie pomiędzy Gminą Stare Miasto a Gminą 

Machniwka, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2036. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Stare Miasto za 2021r.  

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Stare Miasto z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2021r.  

9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11.  Zakończenie obrad LI sesji Rady Gminy. 

 
Porządek obrad LI sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LI sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy są uwagi do przesłanego Państwu porządku obrad? Nie mamy 
uwag. Poczekamy chwileczkę na zalogowanie się Pana Radnego, aby mógł wziąć udział w głosowaniu. 
Przystępujemy do głosowania.    

„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół został Państwu przesłany wraz z dokumentami sesyjnymi. 
Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do przesłanego protokołu z L sesji Rady Gminy? Uwag nikt nie 
zgłasza. Przystępujemy do głosowania.  

 
„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół z L sesji Rady Gminy został przy-
jęty jednogłośnie.  

 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja ta Państwu została przesłana, będzie również zamiesz-
czona na stronie Urzędu Gminy, dokładnie w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli Panie, Panowie 
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Radni mają uwagi bądź pytania do przedstawionej informacji międzysesyjnej, to bardzo proszę o te 
pytania w punkcie Sprawy bieżące.   

 
Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego pro-
tokołu 
 
Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-

nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Biurze Rady Gminy we wtorki, załatwianie spraw bieżą-
cych, udział w spotkaniu w zebraniu sprawozdawczym Gminnego Zarządu Towarzystwa Przyjaciół 
Dzieci w dniu wczorajszym.  

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wszystkie uchwały i informacje, które będą dzisiaj przedstawione, 
uchwały, nad którymi będziemy głosować były w sposób szczegółowy omówione na Wspólnym Posie-
dzeniu Komisji w dniu 29 marca 2022 roku.    

 

• w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Stare Miasto na lata 2022-
2023, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią inspektor Monikę 

Pawłowską oraz Przewodniczącą Komisji Panią Jadwigę Janiak. 
 

Pani Monika Pawłowska – Dzień dobry Państwu.  
 
Z dniem 1 stycznia 2022 roku w związku z nowelizacją ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektó-

rych innych ustaw, wprowadzono kilka istotnych zmian dla lokalnych systemów rozwiązywania proble-
mów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii. Najważniejsze zmiany dotyczą: 1.Z dniem 1 stycznia 
2022 roku w miejsce Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Krajowego 
Biura Przeciwdziałania Narkomanii zostało utworzone Krajowe Centrum Przeciwdziałania Uzależnie-
niom. Zgodnie z Ustawą, Centrum prowadzić będzie działalność w zakresie profilaktyki i rozwiązywania 
problemów związanych z używaniem alkoholu i innych substancji psychoaktywnych oraz uzależnień 
behawioralnych. 2.Samorządy gminne zobowiązane są, nie później niż do 31 marca 2022 roku przyjąć 
nowe, gminne programy profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii. 3.Elementem nowych gminnych programów stają się również zadania związane z przeciw-
działaniem uzależnieniom behawioralnym. Zgodnie z aktualnym zapisem do zadań własnych gminy na-
leży „Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej oraz działalności szkolenio-
wej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii oraz uzależnie-
niom behawioralnym, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 
sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach 
opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych”. 4.Został wydłużony okres do 4 lat czas, na jaki 
mogą być przyjmowane nowe gminne programy profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomanii. Przy konstruowaniu nowego Gminnego Programu Profilaktyki i Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii uwzględniono założenia Na-
rodowego Programu Zdrowia na lata 2021 – 2025. W Programie zawarto wszystkie najważniejsze 
zmiany dla lokalnych systemów rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkoma-
nii. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uznać należy za zasadne. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor. Oddaje głos Pani Przewodniczącej Komisji.  
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Pani Jadwiga Janiak – Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. Rok 2021 wcale nie był łatwiejszy niż 
rok 2020, bo znowu pandemia. Mieliśmy problemy, jeśli chodzi o pracę zdalną, o prace hybrydową tak 
w szkole jak i w pracy, dlatego były to problemy, które i nam stwarzały kłopoty w prowadzeniu plany, 
w realizacji tego naszego planu, dlatego musieliśmy ten plan oczywiście zweryfikować. Tym bardziej, 
że przybywało nam i kierowców wsiadających za ster pod wpływem alkoholu, przybywało interwencji 
domowych. Ta sytuacja wcale nie napawała optymizmem. Dzieci zostawały w domach przyporządko-
wane do internetu, oczywiście w świecie wirtualnym do komórek, do tabletów. Nie miały tego kon-
taktu między sobą, czyli też zachwiane były zaburzenia społeczne, a przecież i psychika ich nie była 
najlepsza. Zaburzenia lękowe widać była na każdym kroku, kiedy wróciły nawet do szkoły we wrześniu. 
Były trudności, żeby te dzieci nawiązały ze sobą kontakty. W związku z powyższym Komisja weryfikując 
swoje zadania postawiła głównie na: punktu konsultacyjny, w którym żeśmy zapewniali opiekę i pomoc 
doradczą, motywującą przez psychoterapeutę, przez psychologa. Oczywiście również była grupa 
wsparcia, grupa AA „Szansa”, w której uczestniczy bardzo dużo osób i to z całego terenu, nie tylko 
naszej gminy, bo tak się składa, że nasi pacjenci korzystają z tych dóbr społecznych w innych gminach, 
natomiast inni przyjeżdżają tutaj. Jest to bardzo dobra grupa, która przywraca ludziom taką postawę 
gwarantującą istnienie i zaistnienie w społeczeństwie. Jeśli chodzi o punkt konsultacyjny staraliśmy się, 
żeby społeczeństwo miało dostęp nie tylko w całym punkcie, ale żeby wiedzieli gdzie, więc na witrynach 
sklepowych wszędzie, gdzie było to możliwe sama osobiście rozmawiałam i z księżmi proboszczami 
naszymi, z Panią doktor, żeby przybliżyć, żeby było bardziej rozpropagowane i bardziej udostępniona 
komunikacja. Oczywiście w Klubie Seniora, który też jest takim filarem komunikacyjnym na naszym 
terenie i też na nich zawsze liczę. Jeśli chodzi teraz o dzieci, to dzieci miały zapewnione przede wszyst-
kim nakierowane zajęcia na sport, to był w Liścu Wielkim – Tenis i nauka pływania w Żdżarach. Jeśli 
chodzi teraz o społeczeństwo tak, jak powiedziałam, że wzrosła liczba pijących tzw. pijaków, pijących 
ryzykownie, pijących weekendowo. Dlatego Komisja nasza postanowiła rozmawiać, edukować sprze-
dawców, kierowników w poszczególnych sklepach, stacjach benzynowych, wszędzie tam – 40 podmio-
tów. Zakupiliśmy w tym celu broszury edukacyjne, wręczyliśmy list intencyjny. Oczywiście wszystko to 
dotyczyło realizacji ustawy o wychowaniu w trzeźwości z 1982 roku, która jest aktualna do dziś i się nie 
zmieniła. To była akcja bardzo ważna, cenili sobie sprzedawcy, bo akcja nasza miała hasło „Tajemniczy 
klient”. Też żeśmy uprzedzali o takich sytuacjach. Druga akcja to było akcja na drogach. W 5 punktach 
z pomocą, w asyście drogówki i prewencji, naszej policji, dzieci, nauczycieli zatrzymywaliśmy kierow-
ców, pojazdy, ale nie w celach mandatów, tylko w celach edukacji. Przekazywaliśmy materiały eduka-
cyjne, cieszyła się bardzo dużym powodzeniem ta nasza akcja. Dalej, zajęcia opiekuńczo-wychowaw-
cze, które stanowią taki program wsparcia dziennego, no te niestety przez pierwsze półrocze ograni-
czały się tylko do nośników elektronicznych, bo jak można było pracować z rodziną, jeżeli nie mieliśmy 
z dziećmi kontaktu, ale i to było dobre, bo przynajmniej wiedzieliśmy co się dzieje w środowisku. Te 
rzeczy, natomiast akcja letnia to, co już mówię, że to jest taki problem, który no musimy jakoś rozwią-
zać. Właśnie tu Pani Przewodnicząca już powiedziała, że wczoraj mieliśmy spotkanie i mam nadzieję, 
że ten rok będzie przełomowy, że wreszcie nam się uda zorganizować kolonie, prawdziwe kolonie  
w oderwaniu od domu, żeby dzieci poznały inne tajniki, inne życie w innym miejscu i to właśnie chcemy 
zrealizować w tym roku, bo w tym roku nam się tylko udało 2001 obóz, gdzie dofinansowaliśmy obóz 
w Lądzie, tamten obóz sportowy był w Pobierowie no i przede wszystkim półkolonie tu Biblioteki  
i zimowe i letnie, ale i to dobre, że żeśmy trochę oderwali dzieci od komórek, od tabletów. Taką ciekawą 
formą to była przez seniorów kulinarna, taka ciekawostka dla nich, ale bardzo dużym zainteresowa-
niem się cieszyła, bo to były warsztaty kulinarne. Ciekawą jeszcze formą to był nasz projekt, który rea-
lizowany był we wszystkich szkołach, współfinansowany przez Województwo Wielkopolskie i tam od-
był cykl warsztatów psychologicznych. Tu ja tak pokrótce zwróciłam uwagę na takie najważniejsze rze-
czy, a pozostałe wszystkie sprawy, które dotyczyły i finansów i innych drobniejszych spraw są zamiesz-
czone w naszym sprawozdaniu. Jeżeli są pytania, będę czekała. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Przystępujemy do dyskusji 

nad treścią uchwały. Bardzo proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń.  
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Uchwała nr LI/333/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Stare Miasto na lata 2022-2023.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LI/333/2022 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto oraz udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości wpisanej 
do rejestru zabytków, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik – Elżbietę 

Kaczmarek.  
 
Pani Elżbieta Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Nieruchomość położona w obrębie Rumin ozna-

czona nr 900/8 o pow. 0,3338 ha stanowi własność Gminy Stare Miasto. Dla przedmiotowej nierucho-
mości brak jest obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Na terenie 
przedmiotowej działki znajduje się zespół dworsko-parkowy w skład, którego wchodzą dwór i pozosta-
łości parku dworskiego. Nieruchomość została wpisana w 2011 roku do rejestru zabytków, co powo-
duje, że przed sprzedażą konieczne było uzyskanie zgody Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwa-
tora Zabytków na sprzedaż. Takową zgodę organ otrzymał poprzez wydanie decyzji w październiku 
2021 roku. Ponadto, zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami obiekt lub część nieruchomo-
ści, która jest wpisana do rejestru zabytków na podstawie ustawy obniża się o 50%. Należy tutaj pod-
kreślić, że właściwy organ może za zgodą odpowiednio Wojewody albo Rady lub Sejmiku podwyższyć 
lub obniżyć tę bonifikatę. Mając powyższe na uwadze, zasadnym jest przedłożenie Państwu projektu 
uchwały. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 

do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, zamykam dyskusję.  
 

Uchwała nr LI/334/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto oraz 
udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków. § 1. Wyraża się zgodę na 
sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości wpisanej w części do rejestru 
zabytków, położonej w obrębie Rumin, oznaczonej nr ewid. 900/8 o pow. 0,3338 ha stanowiącej wła-
sność Gminy Stare Miasto na podstawie księgi wieczystej KN1N/00088475/4. § 2. Wyraża się zgodę na 
udzielenie 10 % bonifikaty od ceny części nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków położonej  
w obrębie Rumin, oznaczonej nr ewid. 900/8 o pow. 0,3338 ha. § 3. Wykonanie uchwały powierza się 
Wójtowi Gminy Stare Miasto. § 4. Uchwała  wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
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     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LI/334/2022 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie uchwały proszę Panią kierownik – Elżbietę Kaczma-

rek.  
 
Pani Elżbieta Kaczmarek – Proszę Państwa, nieruchomość położona jest również w obrębie Rumin, 

oznaczona jest numerem 900/6  o pow. 0,1391 ha, stanowi własność Gminy Stare Miasto. Dla przed-
miotowej nieruchomości brak jest obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego, jednakże studium ona dedykowana jest pod zabudowę. W związku z tym, iż przedmiotowa nie-
ruchomość nie jest przeznaczona na potrzeby Gminy Stare Miasto przygotowano celem przedłożenia 
Państwu projektu uchwały. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LI/335/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto.  
§ 1. Wyraża się zgodę na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości poło-
żonej w obrębie Rumin, oznaczonej nr ewid. 900/6 o pow. 0,1391 ha stanowiącej własność Gminy 
Stare Miasto na podstawie księgi wieczystej KN1N/00088475/4. § 2. Wykonanie uchwały powierza się 
Wójtowi Gminy Stare Miasto. § 3. Uchwała  wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LI/335/2022 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Kaczmarek.  
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Pani Elżbieta Kaczmarek – Proszę Państwa, nieruchomość położona w obrębie Krągola, oznaczona 
numerem ewidencyjnym 407/5 o pow. 0,0764 ha oraz numer ewidencyjny 407/9 o pow. 0,0625 ha 
stanowi drogę dojazdową, na tą chwilę prywatną, która łączy ulice Kasztelańską z ulicą Cichą. Mając na 
uwadze, iż gminna droga publiczna, która również stanowi połączenie drogi Kasztelańskiej z ulicą Cichą, 
jest to droga gruntowa, ma szerokość około 2 m, co uniemożliwia przejazd czy sprzętu rolniczego czy 
też pojazdów na budowę. Zasadnym jest dokonanie wykupu drogi, która zapewni nam bezpośrednie 
połączenie ulicy Kasztelańskiej z ulicą Cichą. W związku z powyższym przygotowano projekt uchwały. 
Dziękuję bardzo.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LI/336/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na odpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. § 1. Wyraża się zgodę na od-
płatne nabycie na rzecz Gminy Stare Miasto nieruchomości położonej w obrębie Krągola, oznaczonej 
nr ewid. 407/5 o pow. 0,0764 ha oraz nr ewid. 407/9 o pow. 0,0625 ha z przeznaczeniem pod drogę 
publiczną. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto. § 3. Uchwała  wchodzi 
w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LI/336/2022 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przedłużenia umowy o partnerstwie pomiędzy Gminą Stare Miasto  
a Rejonem Solecznickim, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią inspektor – Justynę Tomczak.   
 
Pani Justyna Tomczak – Dzień dobry Państwu. Uchwałę w sprawie przedłużenia umowy o współ-

pracy partnerskiej pomiędzy Gminą Stare Miasto a Rejonem Solecznickim (Republika Litewska) należy 
przyjąć celem realizacji zapisów umowy podpisanej dnia 2 czerwca 2012 roku. Zgodnie z §7 umowa 
została zawarta na okres 5 lat i może być przedłużona za zgodą obu stron. Dotychczasowa współpraca 
pomiędzy gminami odbywała się w zakresie wymiany kontaktów i doświadczeń z pracy samorządowej, 
wymiany młodzieży oraz w dziedzinach kultury i sportu. W odpowiedzi na pismo Gminy Stare Miasto 
nr NR.0341.1.2021 z dnia 17 listopada 2021 roku dotyczące przedłużenia umowy o współpracy Partner 
wyraził wolę kontynuowania wzajemnych kontaktów. Biorąc powyższe pod uwagę zasadne jest przy-
jęcie przez Radę Gminy Stare Miasto niniejszej uchwały. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LI/337/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie przedłużenia 
umowy o partnerstwie pomiędzy Gminą Stare Miasto a Rejonem Solecznickim. §1. Wyraża się zgodę 
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na przedłużenie czasu trwania umowy zawartej w dniu 2 czerwca 2012 roku pomiędzy Rejonem So-
lecznickim, (Republika Litewska) i Gminą Stare Miasto, Województwo Wielkopolskie (Rzeczpospolita 
Polska) do 31 grudnia 2026 roku. §2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto. 
§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LI/337/2022 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przedłużenia umowy o partnerstwie pomiędzy Gminą Stare Miasto a Gminą 

Machniwka, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią inspektor – Justynę Tomczak.   
 
Pani Justyna Tomczak – Uchwałę w sprawie przedłużenia umowy o współpracy partnerskiej po-

między Gminą Stare Miasto a Gmina Machniwka należy przyjąć celem realizacji zapisów umowy pod-
pisanej dnia 29 marca 2004 roku. Zgodnie z Artykułem 16 umowa została zawarta na okres 5 lat i może 
być przedłużona za zgodą obu stron. Dotychczasowa współpraca pomiędzy gminami odbywała się  
w zakresie wymiany kontaktów i doświadczeń z pracy samorządowej, wymiany młodzieży oraz w dzie-
dzinach kultury i sportu. Partner wyraził wolę kontynuowania wzajemnych kontaktów. Biorąc powyż-
sze pod uwagę zasadne jest przyjęcie przez Radę Gminy Stare Miasto niniejszej uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LI/338/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie przedłużenia 
umowy o partnerstwie pomiędzy Gminą Stare Miasto a Gminą Machniwka. §1. Wyraża się zgodę na 
przedłużenie czasu trwania umowy zawartej w dniu 29 marca 2004 roku pomiędzy Gminą Machniwka 
(dawniej Komsomolskie), Obwód Winnicki (Ukraina) i Gminą Stare Miasto, Województwo Wielkopol-
skie (Rzeczpospolita Polska) do 31 grudnia 2026 roku. §2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi 
Gminy Stare Miasto. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
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Uchwała otrzymała nr LI/338/2022 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Druk 441A. O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę 
Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Projekt zakłada zwiększenie dochodów 

jak i zwiększenie wydatków w łącznej kwocie o 159.258,00 zł. i dochody po zmianie wynosiłyby 
67.813.478,91 zł. Od ostatniej informacji, która miała miejsce na Komisjach przedstawiałam Państwu, 
że dochody zwiększą się o 45.000,00 zł. jeśli chodzi o ten fundusz pomocowy, niemniej Gminny Ośro-
dek Pomocy Społecznej również wystąpił z takim wnioskiem i to będą drugi 45.000,00 zł. Natomiast 
wpłynęło jeszcze zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji celowej na dofinan-
sowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów na wypłatę stypendiów  
i zasiłków szkolnych w okresie od stycznia do czerwca 2022 roku zgodnie z art. 90 d i art. 90e ustawy  
o systemie oświaty o kwotę 35.000,00 zł. Dlatego po zmianach dochody jak i wydatki wzrosną o kwotę, 
którą Państwu mówiłam. Po zmianach również dochody, wydatki będą stanowiły kwotę 76.522.233,71 
zł. Szczegółowo mieliście Państwo możliwość zapoznania się z materiałami na Komisjach, dlatego dzię-
kuję.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję, bardzo proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, proszę o opinię Komisji Budżetu. Proszę Pana Przewodniczą-
cego o przedstawienie opinii w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2022.  

 
Pan Lesław Wejman – Szczegółowo zmiany zostały omówione na wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Zmiany przede wszystkim dotyczą otrzymania dotacji, dotacji pomocowych, ale także zmiany dotyczą 
realizacji wniosków poszczególnych sołectw odnośnie zmiany przeznaczenia funduszu sołeckiego. Ko-
misja nie wnosi uwag do proponowanych zmian. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  

 

Uchwała nr LI/339/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   1 głos 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 1 głos. Uchwałę przyjęto wymaganą większością głosów. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, 
Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymał się” radny: Lewandowski Waldemar.  
 
Uchwała otrzymała nr LI/339/2022 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2036. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej za-

kłada w załączniku nr 1 zwiększenie dochodów i wydatków wynikających ze zmiany uchwały budżeto-
wej. W załączniku nr 2 wprowadzono realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Life After Coal” wdrażanie 
strategii na rzecz neutralności klimatycznej Wielkopolska Wschodnia 2040. Projekt będzie realizowany 
w latach 2023-2030 na łączną wartość 1.219.633,99 zł. w tym dotacji 1.158.647.60 zł. Środki własne 
gminy 60.986,39 zł. Szczegółowe informacje, jeśli byłyby konieczne udzieli Pani kierownik Referatu 
Ochrony Środowiska. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały, proszę  
o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  

 
Uchwała nr LI/340/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2022-2036. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   1 głos 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 1 głos. Uchwałę przyjęto wymaganą większością głosów. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, 
Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymał się” radny: Lewandowski Waldemar.  
 
Uchwała otrzymała nr LI/340/2022 i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, 15 minut przerwy.  
 

Przerwa: 10:40 – 10:56. 
 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Stare Miasto za 2021r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie sprawozdania proszę Panią inspektor Pawłowską 
i Panią Przewodniczącą – Jadwigę Janiak… Częściowo, natomiast mówimy tu o sprawozdaniu z działal-
ności za cały poprzedni rok.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, 5 minut przerwy.  
 

Przerwa: 10:58 – 11:00. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – … ale jest Pani, tzn. Pani Jadziu, może chociaż kilka jakiś danych, 

ponieważ taki jest punkt w porządku obrad. Pani prosząc o głos, ja założyłam, że Pani się odniesie do 
nowego programu po prostu, także 2, 3 słowa i wyjdziemy z tego punktu, dobrze? Czy możemy zaczy-
nać?  
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Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Stare Miasto za 2021r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie sprawozdania proszę Panią Przewodniczącą – 
Jadwigę Janiak.  
 

Pani Jadwiga Janiak – Rok 2021 sprawiał dużo nam problemów ze względu na pandemię, ze 
względu na zdalne nauczanie, ze względu na hybrydowe nauczanie no i powrót dopiero od września, 
gdzie trzeba było nadrabiać i materiałów programowy i wtedy też były trudności  w realizacji. Jeśli 
chodzi o zadania, które mieliśmy zaplanowane, część z nich została zrealizowana, a na niektóre zwró-
ciliśmy szczególną uwagę, m.in. punkt konsultacyjny, m.in. zajęcia sportowe, akcje np. akcja na drodze. 
Akcja druga, która była organizowana w ramach też kampanii tajemniczy klient czyli to były takie akcje, 
na które zwróciliśmy uwagę ze względu na nadmierną sprzedaż alkoholu i tzw. siadanie za kierownicę 
po pijanemu. Co oczywiście statystyki odnotowały, że ten stan rzeczy bardzo pogorszył nasze bezpie-
czeństwo, bo Ci ludzie najwięcej wypadków spowodowali. Jeśli chodzi o program, który mówiłam, który 
realizował również Województwo Wielkopolskie, no to mieliśmy cykl spotkań z psychologami, ale nasz 
punkt konsultacyjny przy współpracy z oświatą, ze szkołami, z ośrodkiem zdrowia, z policją, z Gminnym 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej, wszystkie instytucje, które tym problemem się zajmowały, więc żeśmy 
ten temat również wspólnie pracowali nad tym i wspólnie żeśmy rozwiązywali. Oczywiście mieliśmy 
bardzo ścisłą współpracę z prokuraturą, jeśli chodzi o uzależnienia. Ponieważ w tym roku weszły rów-
nież tzw. nominalne buteleczki do 300 ml pospolicie nazywane „małpki” więc mieliśmy z tego tytuł tam 
30.845,00 zł. to zostało przeniesione na rok następny, czyli rok obecny i te pieniądze będą realizowane, 
nie było klarownej polityki finansowej, więc nie mogliśmy też dokładnie ich zaplanować, dlatego są 
przeniesione na rok następny, a co do samego programu, dlaczego jest dzisiaj uchwalany, to dlatego, 
że dwie instytucje zlikwidowano. Zlikwidowano Państwową Agencję Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych i Centrum Profilaktyki, Centrum Narkomanii, dlatego powstał jeden program, a to dlatego, 
że pojawiły się problemy behawioralne, o których ja dawno mówiłam i my to robiliśmy, tylko robiliśmy 
tak, że nikt tego nie umiejscowił w programie, nikt się do tego też nie czepiał. My to robiliśmy, pro-
blemy behawioralne m.in. dziwna rzecz, bo np. samo upiększanie twarzy, to też jest problem behawio-
ralny. Czyli lekarze, którzy naprawiają naszą piekną urodę, nabytą w czasie urodzenia, to też jest pro-
blem behawioralny. To tak tylko na marginesie, bo nie przyniosłam tutaj tych materiałów, ale tam mam 
ich bardzo dużo i te są włączone właśnie do realizacji w ramach tych małpek i psychologów przede 
wszystkim. No to dwie instytucje zlikwidowane, Pani dyrektor Łukowska jest zastępcą Pana Jabłoń-
skiego, który pełni w tej chwili funkcje nadrzędną, jeśli chodzi o Centrum Profilaktyki rozwiązywania 
wszystkich problemów i ten program nasz, dlatego do 31 musiał być zatwierdzony. Ja jeszcze powiem 
więcej, nie musieliśmy tego zrobić, ale ze względu na behawioralne musieliśmy, bo my mieliśmy tylko 
jeden program a Ci, którzy mieli dwa Program narkomanii i Program alkoholowy, niektóre gminy tak 
miały, ale 400 gmin protestowało, więc stwierdzili, że ten program będzie jeden, dlatego mamy jeden 
program już ustalony w tym roku na 2 lata.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  
 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdzia-
łania Narkomanii Gminy Stare Miasto za 2021r. stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 
Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Stare Miasto  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
za 2021r.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie sprawozdania proszę Panią inspektor Pawłow-
ską.  

 



Strona 12 z 14 
 

Pani Monika Pawłowska – Szanowni Państwo, współpraca z organizacjami pozarządowymi oparta 
jest na przepisach ustawy o pożytku publicznym i o wolontariacie, o sporcie, finansach publicznych,  
o ochronie zabytków, o opiece nad zabytkami oraz programie współpracy Gminy Stare Miasto z orga-
nizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  
W 2021 roku przekazano łącznie 170.000,00 zł. złożono 10 ofert, podpisano 10 umów. Przekazano do-
tacje dla: Banku żywności w Koninie, Fundacji Pomocy Osobom Niepełnosprawnym i Chorym Tęczowa 
Gromada, Parafii w Liścu Wielki, Parafii w Starym Mieście, Klubu Sportowego Team Stare Miasto, UKS 
Powa, Dla Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego Ekotech, Klubu tenisa stołowego Wicher, dla 
UKS Trójka. Bezpośrednimi odbiorcami realizowanych zadań było około 1000 osób, mieszkańców 
gminy. Współpraca z organizacjami odbywała się również w sferze pozafinansowej. Organizacje, kluby 
sportowe, parafie wspólnie z Urzędem Gminy realizowały zadania na rzecz społeczności lokalnej tak, 
jak rajd rowerowy, dni sportu, dożynki. Promowały swoją działalność w mediach, na stronach interne-
towych Urzędu, informowały o planowanych przedsięwzięciach z zakresu zadań publicznych. W 2021 
roku ze względu na sytuację kryzysową wywołaną pandemią Covid-19 oraz wprowadzano obostrzenia 
w życiu społecznym i gospodarki, spowodowały utrudnienia w realizacji działań. Nie zrealizowano:  
w obszarze realizacji zadań z zakresu pomocy i profilaktyki społecznej, w zakresie kultury oraz w sferze 
bezpieczeństwa publicznego. Podsumowując, należy bardzo dobrze ocenić jaką rolę odgrywają organi-
zacje pozarządowe w Gminie Stare Miasto oraz ich aktywny udział w rozwój społeczności lokalnych, 
wszechstronne działanie stowarzyszeń obejmują istotne obszary życia społecznego. Dziękuję bardzo.   
 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Stare Miasto z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2021r. stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
  

Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Przewodniczącemu Komisji Edukacji – Panu Tymo-
nowi Ziole.  

 
Pan Tymon Zioła – Członkowie Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bezpie-

czeństwa w okresie międzysesyjnym uczestniczyli w: 03 marzec – udział w spotkaniu dotyczącym usta-
lenia kwot dotacji dla klubów sportowych na terenie Gminy Stare Miasto. Na spotkaniu analizowano 
realizację założonych zadań w roku ubiegłym oraz rozpatrywano cele i założenia na rok 2022. Chciał-
bym od razu dodać, że ta kwota dotacji na sport czy kluby sportowe w ciągu ostatnich lat wzrosła ponad 
dwukrotnie. Zaczynaliśmy od 70.000,00 zł. na dzień dzisiejszy mamy 150.000,00 zł. na kluby sportowe. 
Średnio tą dotację przyznajemy 6 klubom. Ponadto członkowie Komisji uczestniczyli również w zebra-
niach sprawozdawczych Ochotniczych Straży Pożarnych (Główiew, Stare Miasto, Krągola i Karsy). Dzię-
kuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu.  

 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Wicewójtowi Gminy -  Panu Januszowi Frysiakowi.  
 
Pan Janusz Frysiak – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Radni. W związku z wojną, jaka ma miejsce za naszymi wschodnimi granicami do Gminy Stare Miasto 
przybywa coraz więcej uchodźców z terenu ogarniętego konfliktem. Na ten moment mamy ponad 320 
osób zarejestrowanych w rejestrze PESEL, w tym 100 spoza terenu gminy. Różnica wynika z faktu, że 
nie mamy tutaj rejonizacji, dlatego zgłaszają się do nas osoby, które przebywają na sąsiednich tere-
nach, na terenach sąsiednich gmin, przede wszystkim z Konina. Część osób, która do nas przyjeżdża 
pozostaje tutaj, jednak spora z nich traktuje nasza gminę ... dotyczących 124 osób. Wnioski te dotyczą 
wypłaty pomocy w postaci jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300,00 zł. Ponadto 
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obywatele Ukrainy złożyli 7 wniosków na dożywianie dzieci w szkole podstawowej, 4 wnioski na doży-
wianie dzieci w przedszkolu, 7 wniosków na dziewięcioro dzieci na zasiłek rodzinny oraz 2 wnioski do-
tyczące zasiłku okresowego. W ramach swojej podstawowej działalności Gminny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej współpracuje z Konińskim Bankiem Żywności, Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, Zakła-
dem Usług Społecznych i Urzędem Pracy w Koninie. Pracownicy GOPS kierują obywateli do punktów 
pomocy prowadzonych na terenie gminy oraz rozdzielają wśród zainteresowanych osób odzież i inne 
artykuły. Wszystkie te działania maja na celu wprowadzenie uchodźców do polskich systemów i umoż-
liwienie im korzystanie ze świadczeń opieki medycznej czy umożliwienie dzieciom z korzystania z usług 
szkół i przedszkoli. Jeśli chodzi o oświatę, to do wczoraj do 5 placówek oświatowych przyjęto łącznie 
40 dzieci. Spośród nich 17 do Szkoły Podstawowej w Starym Mieście, 3 do Szkoły Podstawowej w Ży-
chlinie, 7 do Szkoły Podstawowej w Liścu Wielkim, 1 dziecko do Szkoły Podstawowej w Modle Królew-
skiej oraz w sumie 12 dzieci do Przedszkola Samorządowego w Starym Mieście. Uczniowie przypisani 
są do oddziałów ogólnych, tj. od klasy 2 do klasy 8. Na ten moment nie ma potrzeby organizacji oddzia-
łów przygotowawczych, jakkolwiek ta sytuacja może ulec zmianie. Uczniowie ukraińscy otrzymują po-
moc gwarantowaną prawem. To jest 2 godziny dodatkowej nauki języka polskiego i możliwość innych 
zajęć wyrównawczych łącznie do 5 godzin tygodniowo. Dyrektorzy szkół mają prawo do zatrudnienia 
pomocy nauczyciela w charakterze tłumacza. Aktualnie w 3 placówkach taka funkcja jest sprawowana, 
jest to przedszkole oraz Szkoła Podstawowa w Żychlinie i w Liścu Wielkim. Dodatkowo Gmina zapewnia 
dowóz 6 dzieci do Przedszkola Samorządowego. Wyżywienie dzieci przedszkolnych do momentu uzy-
skania numeru PESEL i prawa do świadczeń socjalnych opłacane jest przez Radę Rodziców. Rejestracja 
uczniów ukraińskich w systemie informacji oświatowej umożliwi pozyskanie dodatkowych środków fi-
nansowych z rezerwy subwencyjnej. Na realizację wszystkich tych powyższych zadań złożyliśmy sza-
cunkowe zapotrzebowanie do Wojewody Wielkopolskiego. Pierwsza transza wpłynęła na konto gminy 
w tym tygodniu w wysokości 45.000,00 zł. Od początku wybuchu wojny na terenie Gminy Stare Miasto 
odbyło się kilkanaście zbiórek, które zorganizowane zostały głównie przez placówki oświatowe i jed-
nostki ochotniczej straży pożarnej. Ponadto, pracujemy w tym zakresie również z Powiatem konińskim, 
który zorganizował swój magazyn centralny w Zespole Szkół Ekonomiczno-Usługowych w Żychlinie, 
Centrum Handlowe Ferio przekazało nam zebrane przez siebie dary i produkty. Wszystkie one zostały 
zinwentaryzowane i przewiezione do 2 magazynów, które znajdują się na terenie gminy. Z nich regu-
larnie wydawane są dary dla zainteresowanych uchodźców z Ukrainy, którzy zgłaszają się do urzędu 
lub do ośrodka. W tym miejscu chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim zaangażowanym, 
przede wszystkim darczyńcom, a więc naszym mieszkańcom, których hojność przerosła nasze oczeki-
wania, a także wszystkim organizatorom, pracownikom Urzędu Gminy, pracownikom GOPS-u, dyrek-
torom, nauczycielom i pracownikom szkół i przedszkoli, prezesom, naczelnikom i wszystkim druhom 
Ochotniczych Straży Pożarnych, a także wszystkim partnerom, którzy nas wspierają. Na ten moment 
Gmina nie dysponuje miejscem, w którym kwaterowani byliby uchodźcy. Wszyscy, którzy przebywają 
na terenie gminy zakwaterowani są przez naszych mieszkańców w domach prywatnych. Jak Państwo 
wiecie, mamy na terenie Ukrainy 2 gminy partnerskie, z którymi współpracujemy od kilkunastu lat.  
W chwili obecnej jesteśmy z nimi w stałym kontakcie i służymy wsparciem na miarę naszych możliwo-
ści. Do tej pory wysłaliśmy 2 busy z darami, w skład których wchodziła przede wszystkim żywność. 
Ponadto, w ciągu ostatnich 5 tygodni pomogliśmy w transporcie i tymczasowym zakwaterowaniu kilku 
osób z tych gmin na terenie naszej. Z grubsza najważniejsze informacje o bieżącej sytuacji, o tym co się 
wydarzyło i co się dzieje. Tak, jak powiedziałem wcześniej, ta sytuacja jest dynamiczna i ulega zmianom, 
natomiast jeżeli macie jeszcze Państwo bardziej szczegółowe pytania, to oczywiście jesteśmy do dys-
pozycji. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Pań, Panów 

radnych chciałby zabrać głos? Pan radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo Radni, Panie Wójcie. 

Wczoraj jeden z mieszkańców naszej gminy konkretnie miejscowości Zgoda, zwrócił się do mnie, żebym 
się zwrócił do Pana z prośbą o interwencję w sprawi drogi. Tam są 2 gospodarstwa, które korzystają  
z drogi, która jest na terenie gminy Tuliszków. Panie Wójcie, Pan doskonale ten temat zna i mieszkaniec 
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prosił, żeby Pan się zwrócił do Burmistrza Tuliszkowa z prośbą o pomoc w wyrównaniu tej drogi, ewen-
tualnym utwardzeniu. Dziękuję serdecznie.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie porządku obrad? Ze strony radnych nie ma zgłoszeń. Czy ktoś z Pań, Pan sołtysów 
chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie mamy zgłoszeń.  
 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad LI sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Zamykam obrady LI sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję Pań-
stwu za udział w sesji.  

 
LI sesja zakończyła się o godz. 11:17 
 

    Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   

            /-/ Mateusz Staciwa                                    /-/ Halina Turajska 


